



CEP – KAS - Monitoring Sahel

By Pieter Van Ostaeyen

Report LVI – (December 21, 2023 – December 28, 2023)

December 21:

- ***an-Naba' 422 – Statements from ISWAP – Killing and wounding nearly 23 Nigerian soldiers and militia-members and Christians, six vehicles destroyed in different attacks throughout northern Nigeria.***

مقتل وإصابة نحو ٢٣ من الجيش النيجيري والمليشيات الموالية له والنصارى وإعطاب وتدمير ٦ آليات بهجمات متفرقة شمال نيجيريا

أسقط جنود الخلافة بولاية غرب إفريقيا خلال هذا الأسبوع نحو ٢٠ عنصراً من الجيش النيجيري المرتد والمليشيات الموالية له وأعطبوا ودمروا ٥ آليات كما قتلوا ٣ نصارى واغتنموا آلية منهم وأحرقوا أخرى بهجمات واشتباكات وتفجيرات في مناطق متفرقة من (برنو) شمال نيجيريا. وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة في يوم الأربعاء (٢٩/ جمادى الأولى) مقرراً للجيش النيجيري المرتد والمليشيات الموالية له، في بلدة (نغوم) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لمقتل عنصرين من الجيش و ٣ من المليشيات، كما دمر المجاهدون آلية رباعية الدفع داخل المقر وذلك بإصابتها بقذيفة صاروخية. وعند قدوم دورية مؤازرة من الجيش النيجيري متوجهة من مدينة (مايدوغوري) نحو موقع الهجوم...



مقتل وإصابة نحو ٢٣ من الجيش النيجيري المرتد والمليشيات الموالية له والنصارى وإعطاب وتدمير ٦ آليات

بهجمات متفرقة شمال نيجيريا

وفي (برنو) أيضا فجر المجاهدون في يوم السبت (٢/جمادى الآخرة) عبوة ناسفة على دورية للجيش النيجيري، بين بلدي (واجيروكو) و(سابون غاري)، ما أدى لإعطاب آلية، ولله الحمد.

مقتل عنصر من الجيش النيجيري بهجوم على ثكنة

وفي يوم الجمعة (٢/جمادى الآخرة) شنّ المجاهدون هجوماً آخر على ثكنة للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (ديلي) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصر، واغتتم المجاهدون رشاشاً متوسطاً، ولله الحمد والمئة.

مقتل عنصرين من المليشيات وإصابة آخرين في (برنو)

وفي نفس السياق، اشتبك جنود الخلافة في يوم الأربعاء (٢٩/جمادى الأولى) مع عناصر من هذه المليشيات قرب بلدة (بوبي) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لإصابة عدد منهم وفرارهم.

وفي يوم الأحد (٤/جمادى الآخرة) اشتبك المجاهدون مع دورية للمليشيات ذاتها، قرب بلدة (غوزا) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لمقتل عنصر وفرار البقية.

وفي منطقة (برنو) كذلك، هاجم جنود الخلافة في يوم الثلاثاء (٦/جمادى الآخرة) عناصر من المليشيات المرتدة، قرب بلدة (بولكا)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لإصابة عنصر وفرار البقية، واغتتم المجاهدون ٦ دراجات نارية وممتلكات أخرى لهم، ولله الحمد.

مقتل عنصر من المليشيات المرتدة بمهاجمة منزله

على صعيد متصل، داهم جنود الخلافة في يوم السبت (٣/جمادى الآخرة) منزل عنصر من المليشيات



هجوم جنود الخلافة على بلدة (بيمي) النصرانية بمنطقة (برنو)

أدى لتدمير آلية أخرى رباعية الدفع ومقتل وإصابة من فيها، ولله الحمد. ما أدى لفرارهم، ولله الحمد.

إعطاب ٣ آليات للجيش النيجيري وإصابة عدد منهم بثلاثة تفجيرات في (برنو)

وعلى صعيد متصل، فجر جنود الخلافة في يوم الثلاثاء (٢٨/جمادى الأولى) عبوتين ناسفتين على دوريات للجيش النيجيري المرتد، كانت تسير على الطريق بين بلدي (دامبوا) و(أزير) بمنطقة (برنو)، ما أدى لإعطاب مدرعتين وإصابة عدد منهم.

هجوم على حاجزين للجيش النيجيري وإصابة عدد منهم

وفي نفس اليوم، الأربعاء (٢٩/جمادى الأولى)، هاجم جنود الخلافة حاجزا للجيش النيجيري المرتد، في بلدة (دامبوا) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة الرشاشة، ما أدى لإصابة عدد منهم وفرارهم. وفي هجوم مشابه، هاجم المجاهدون في يوم الجمعة (٢/جمادى الآخرة) حاجزا للجيش النيجيري، في بلدة (باما)



مقتل من النصارى بهجوم على بلدة (بيمي) بمنطقة (برنو)

ولاية غرب إفريقية

أسقط جنود الخلافة بولاية غرب إفريقية خلال هذا الأسبوع نحو ٢٠ عنصراً من الجيش النيجيري المرتد والمليشيات الموالية له وأعطبوا ودمروا ٥ آليات كما قتلوا ٣ نصارى واغتتموا آلية منهم وأحرقوا أخرى بهجمات واشتباكات وتفجيرات في مناطق متفرقة من (برنو) شمال نيجيريا.

مقتل وإصابة ٨ عناصر من الجيش النيجيري والمليشيات في (برنو)

وفي التفاصيل، بتوفيق الله تعالى، هاجم جنود الخلافة في يوم الأربعاء (٢٩/جمادى الأولى) مقراً للجيش النيجيري المرتد والمليشيات الموالية له، في بلدة (نغوم) بمنطقة (برنو)، بالأسلحة المتنوعة، ما أدى لمقتل عنصرين من الجيش و ٣ من المليشيات، كما دمر المجاهدون آلية رباعية الدفع داخل المقر وذلك بإصابتها بقذيفة صاروخية. وعند قدوم دورية مؤازرة من الجيش النيجيري متوجهة من مدينة (مايدوغوري) نحو موقع الهجوم، فجر عليها المجاهدون عبوة ناسفة ما

الموالية للجيش النيجري، في بلدة منازلهم، كما أحرقوا آلية اغتصموا (كوليج) بمنطقة (برنو)، وقتلوه أخرى إضافة لبعض ممتلكاتهم، سلاح رشاش، والله الحمد، والله الحمد والمئة.

الأسبوع الماضي

وفي الأسبوع الماضي كان جنود الخلافة في ولاية غرب إفريقيا قد أسقطوا عددا من القتل والجرحى في صفوف الجيش النيجري المرتد والمليشيات الموالية له وأحرقوا آلية رباعية الدفع بهجمات واشتباكات استهدفتهم في منطقتي (يويي) (برنو) وأحرقوا عددا من (برنو) شمالي نيجيريا.

مقتل ٣ نصاري وإحراق منازل لهم في (برنو)

على صعيد الحرب ضد النصاري، أمد مصدر خاص لـ(النبا) أن جنود الخلافة هاجموا بلدة (بيمي) النصراية بمنطقة (برنو)، وقتلوا ٣ نصاري بالأسلحة الرشاشة، وأحرقوا عددا من



Summary:

Killing and wounding nearly 23 Nigerian soldiers and militia-members and Christians, six vehicles destroyed in different attacks throughout northern Nigeria.

Almost 20 Nigerian soldiers and militia member killed, 5 vehicles destroyed, three Christians killed, one of their vehicles captured, others destroyed.

Eight soldiers and militia members killed in (Borno)

Jumada al-Awwal 29 – attack on a headquarters of the Nigerian army and loyalist militia in (Nogoum) – (Borno). Two soldiers and three militia members killed.

A patrol coming to their aid from (Maiduguri) was attacked with an IED. One 4X4 vehicle was destroyed, killing or wounding all on board.

Attack on two army checkpoints, some killed and

Same day – attack on a Nigerian army checkpoint in (Damboa) – (Borno). One injured, they fled.

Jumada al-Akhira 2 – attack on a Nigerian army checkpoint in (Bama) – (Borno). The enemy fled.

Three army vehicles targeted, some injured in three attacks in (Borno)

Jumada al-Awwal 28 – attack on a patrol between (Damboa) and (Aziri) – (Borno). Two armoured vehicles damaged, some injured.

Jumada al-Akhira 3 – IED attack on a Nigerian army patrol between (Wajiroko) and (Sabongari). Vehicle damaged.

Nigerian soldier killed in attack on base

Jumada al-Akhira 2 – attack on a Nigerian army base in (Dili) – (Borno). One soldier killed.

Two militia members killed, others wounded in (Borno)

Jumada al-Awwal 29 – clash with militia near (Yoye) – (Borno). Some wounded. They fled.

Jumada al-Akhira 4 – attack on a patrol near (Goza) – (Borno). One killed, the rest fled.

Jumada al-Akhira 6 – attack on loyalist militia, one officer injured. They fled.

Militia member killed in a house raid

Jumada al-Akhira 3 – raid on the house of a militia member working for the Nigerian army in (Koliji) – (Borno). He was executed.

Three Christians killed, their houses burned in (Borno)

Attack on a Christian village (Bemi) – (Borno) – three Christians killed in an attack. Property seized, homes burned.

Last week

(Borno) – Clashes with the Nigerian army and loyalist militia throughout the country. Vehicles destroyed.

December 22:

- **Statement by ISWAP – (Shitimari) – (Diffa)**



Translation:

By the grace of God, Almighty. Soldiers of the caliphate clashed with a patrol of the murtad Nigerian army that tried to advance on the positions of the Mujahidin close to (Shitimari) – (Diffa). Three killed, the rest fled. Two rifles captured. Praise be God.

- **Statement by ISWAP – (Gobio) – (Borno)**



Translation:

By the grace of God, Almighty, yesterday soldiers of the caliphate attacked a checkpoint of the murtad Nigerian police in (Gobio) – (Borno). One killed, the rest fled. One 4x4 vehicle was looted, another burned. They safely returned to their positions; praise be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – *Patrol of the Burkinabe army hit by an IED*



Summary:

December 19 - Patrol of the Burkinabe army hit by a series of IED's between (Jibo) and (Kongosi). Some casualties.



- Statement by az-Zallaqa Media – Battle of (Dinagoro) – new strike at the enemy

غزوة « ديناغورو » ... ضربة موجعة جديدة للعدو

الزلاقة

منطقة أربيندا
[مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين]
منبر الفرسان

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الأربعاء 7 جمادى الآخرة 1445 هـ الموافق لـ 20 ديسمبر 2023م وبتوفيق من الله تعالى، قامت سرية من سرايا جماعة نصرة الإسلام والمسلمين باقتحام ثكنة للجيش المالي في ديناغورو التابعة لولاية « موبتي »، وكان في مقدمة الهجوم فارس الإسلام المغوار الأخ الإستشهادي « أسيد الأنصاري » تقبله الذي اقتحم بسيارته المفخخة جموع الأعداء فقتل منهم العشرات وفر الباقون تاركين وراءهم آلياتهم وعتادهم غنيمة للمجاهدين بفضل من الله تعالى.

وكانت حصيلة الغنيمة سيارتين و 37 بندقية « كلاشينكوف » و 14 بيكا و 5 دوشكا و 2 سلاح 14.5 و 2 آر بي جي و مدفعية هاون و 115 خزان كلاشينكوف و 83 هاتف إلى جانب 63 صندوق ذخيرة دوشكا و 48 صندوق ذخيرة كلاشينكوف و 18 صندوق ذخيرة 14.5 و 72 صندوق بيكا إلى جانب أمتعة عسكرية أخرى متنوعة كما تم إحراق أكثر من 10 آليات عسكرية بينهما دبابتين ولله الحمد والمنة.

ولقد أستشهد في هذه الغزوة 3 من المجاهدين - نسأل الله أن يتقبلهم في الشهداء - « ولله العزة ولرسوله وللمؤمنين ولكن المنافقين لا يعلمون » .

9 جمادى الآخرة 1445 هـ | 22 ديسمبر 2023 م
رقم | 32

Summary:

December 20 – Strike at a camp of the Malian army in (Dinagoro) – (Mopti) after a suicide attack by the brother Usaid al-Ansari with a suicide vehicle. Dozens were killed, the rest fled and left their vehicles which were looted by the Mujahidin.

Other loot: two cars, 37 Kalashnikovs, 14 PiKa's, 5 Dushka's, 2 14,5 mm guns, 2 RPG's and mortars, 48 boxes of AK ammunition, 18 boxes of 14,5 mm ammunition, 72 boxes of PiKa ammunition and a lot of other military equipment. More than 10 military vehicles were burned, including two tanks. 3 Mujahidin were killed in the raid.







4 graphic pics (Dinagoro) withheld from publication.

- Statement by az-Zallaqa Media – Base of Burkinabe militia stormed in (Sanko)

إقتحام مقر لميليشيات التابعة للجيش البوركيني في سانكو

منبر الفرسان | مؤسسة الزلافة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين | منطقة بوركينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الثلاثاء 6 جمادى الآخرة 1445 هـ الموافق لـ 19 ديسمبر 2023م وبتوفيق من الله تعالى تمكن مقاتلو جماعة نصره الإسلام والمسلمين من اقتحام مقر للميليشيات التابعة للجيش البوركيني في (سانكو) في ولاية (بانغورا) مما أسفر عن مقتل (5) عناصر وغنم المجاهدون (5) كلاشنيكوف وأمتعة أخرى ولله الحمد والمنة

رقم | 91

09 جمادى الآخرة 1445 هـ | 22 ديسمبر 2023 م

Summary:

December 19 – Camp of Burkinabe militia stormed in (Sanko) – (Bangura). Five killed, five Kalashnikovs and other equipment looted.

December 23:

- Statement by ISWAP – (Kerinoa) – (Borno)



Translation:

By the grace of God, Almighty. Soldiers of the caliphate captured two Nigerian militia members in (Kerinoa) – (Borno) and executed them. Praise be God.

December 24:

- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent – Burkina Faso



Translation:

December 24 - JNIM takes control of the Burkinabe army base in (Sholi) – (Wigiya)

- Statement by az-Zallaqa Media - Urgent – Burkina Faso



Translation:

December 24 - JNIM attacked a base of the Burkinabe army in (Gorgaji) – (Dori)

December 25:

- Statement by ISWAP – (Kerinoa) – (Borno)



Translation:

By the grace of God, Almighty. Yesterday soldiers of the caliphate captured two spies of the murtad Nigerian army close to (Kerinoa) – (Borno) and executed them with machine gun fire. Praise be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Macina)



Translation:

December 25 – JNIM attacked a base of the Malian army in (Morja) and takes it over completely. Praise and glory be God.

December 26:

- Statement by ISWAP – (Koros) – (Borno)



Translation:

By the grace of God, Almighty. Last Saturday soldiers of the caliphate detonated an IED on a patrol of the murtad Nigerian army in (Korous) – (Borno). One armed vehicle was destroyed, at least four were killed or wounded. Praise be God.

- Statement by ISWAP – (Chétimari) – (Diffa)



Translation:

By the grace of God, Almighty. Yesterday soldiers of the Caliphate captured a spy of the murtad Nigerien army close to (Chétimari) – (Diffa). He was butchered. Praise be God.

- **Statement by ISWAP – (Koubri) – (Adamawa)**



Translation:

By the grace of God, Almighty. Two days ago soldiers of the caliphate attacked kafir Christians in (Koubri) – (Adamawa) . Two were killed. Praise be God.

- **Statement by ISWAP – (Wajiroko) – (Borno)**



Translation:

By the grace of God, Almighty. Yesterday soldiers of the caliphate fired seven mortar grenades at a camp of the murtad Nigerian army in (Wajiroko) – (Borno). Praise be God.

- Statement by az-Zallaqa Media – Several attacks on the Burkinabe army and militia

ضربات منوّعة ضد الجيش والميليشيات البوركينية

منبر الفرسان | مؤسسة الزلاقة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين | منطقة بوركينا

الزلاقة

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الأحد 4 جمادى الآخرة 1445 هـ الموافق لـ 17 ديسمبر 2023 م بفضل من الله تعالى تمكن مجاهدو جماعة نصره الإسلام والمسلمين من نصب كمين للجيش البوركيني في ضواحي نيجادني بين تينكدوغو وبيتو، ممّا أسفر عن مقتل 9 عناصر من جيش الردّة وغنم المجاهدون سلاح بيكا و8 كلاشينكوف ودراجات نارية ولله الحمد والمنّة.

وفي نفس اليوم، نصب المجاهدون كميناً آخرًا للميليشيات في اللغي بين وارغي وتينكدوغو، ما أدى إلى هلاك 4 عناصر من الميليشيات وغنم المجاهدون 4 كلاشينكوف ودراجات نارية ولله الحمد.

وفي يوم الجمعة 9 جمادى الآخرة 1445 هـ الموافق لـ 22 ديسمبر 2023 م تمكّن مقاتلو جماعة نصره الإسلام والمسلمين من نصب كمين بين كوغبي وسامغا في ولاية كوغبيلو فقتلوا على 4 أفراد من العدو وغنموا آية عسكرية وسلاح دوشكا و6 كلاشينكوف و مسدسين و5 دراجات نارية وأمتعة عسكرية أخرى. ولله العزة ولرسوله وللمؤمنين ولكن المنافقين لا يعلمون.

رقم | 93

13 جمادى الآخرة 1445 هـ | 26 ديسمبر 2023 م

Summary:

December 17 – Burkinabe army ambushed near (Nigadini) on the road between (Tinkodogo) and (Béto). Nine soldiers killed. 8 Kalashnikovs, one PiKa rifle and a motorcycle looted.

- Statement by az-Zallaqa Media – Results of JNIM operations Jumadi al-Awwal 1445 AH



بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

Results of Operations of Jama'at Nusrat al-Islam wal Muslimeen

Jamadi al Ula 1445 H

Harvest of Operations

Ambushes



Wounded



Raids



Destroyed Vehicles



IEDs



Killed



Martyrdom Operations



The Loot

Prisoners



Mortars



Various Weapons



RPGs



Vehicles



Motorcycles



الرافقة

az-Zallaqa

جَمَاعَةُ نُسْرَةِ الْإِسْلَامِ وَالْمُسْلِمِينَ

December 27:

- Statement by az-Zallaqa Media – *attack on Burkinabe militia in (Gorsi)*

إستهداف الميليشيات البوركينية في غرسي

منبر الفرسان [مؤسسة الزلافة | جماعة نصره الإسلام والمسلمين] منطقة بوركينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

في يوم الأحد 11 جمادى الآخرة 1445 هـ الموافق لـ 24 ديسمبر 2023 م، وبتوفيق من الله تعالى، إستهدف المجاهدون عناصر من الميليشيات البوركينية في بوسو التابعة لغرسي ما أسفر عن مقتل 6 عناصر منهم وغنم المجاهدون 6 كلاشينكوف ودراجات نارية ولله الحمد والمنة

14 جمادى الآخرة 1445 هـ | 27 ديسمبر 2023 م رقم | 94

Summary:

December 24 – six Burkinabe soldiers killed, six AK-rifles captured



- Statement by az-Zallaqa Media – *coordinated attack on the Malian army in (Mourja) – (Nara)*

الزلاقة

منبر الفرسان

[مؤسسة الزلاقة | جماعة نصرة الإسلام والمسلمين]

منطقة ماسينا

بِسْمِ اللَّهِ الرَّحْمَنِ الرَّحِيمِ

بتوفيق من الله تعالى، هاجمت سرية من جماعة نصرة الإسلام والمسلمين ثكنة للجيش المالي في قرية مورجا بولاية نارا، يوم الإثنين 12 جمادى الآخرة 1445 هـ الموافق لـ 25 ديسمبر 2023م ما أسفر عن هلاك 8 جنود من الجيش المالي وغنم المجاهدون 6 سيارات و6 دوشكا و10 بيكا و2 آر بي جي و37 كلاشينكوف و1 هاون و2 قاذف و218 صندوقا من الذخائر كما تم إحراق أكثر من 17 آلية عسكرية، ولقد استشهد في هذه الغزوة 4 من المجاهدين نسأل الله أن يتقبلهم في الشهداء

ولله العزة ولرسوله وللمؤمنين ولكن المنافقين لا يعلمون

14 جمادى الآخرة 1445 هـ | 27 ديسمبر 2023م

رقم 83

Summary:

December 25 – attack on a Malian army base in (Mourja) – (Nara). Eight soldiers killed, 6 cars captured, 6 Dushka's, 10 PiKa's, 2 RPG's, 37 Kalashnikovs, 1 mortar and two shells, 218 boxes of ammunition. Over 17 military vehicles burned. Four of the Mujahidin were killed during the attack.

Four graphic pictures withheld from publication.



- Statement by az-Zallaqa Media – Urgent (Macina)



Translation:

December 27 - Detonation of a landmine on a patrol of the Malian army close to the city of (Nara).

December 28:

- **Statement by ISWAP – (Sambisa) – (Borno)**



Translation:

By the grace of God, Almighty. Yesterday soldiers of the caliphate detonated an IED on a patrol of the murtad Nigerian army close to the forests of (Sambisa) – (Borno) . One killed, another wounded, one motorcycle destroyed. Praise be God.

- **Statement by ISWAP – (Walgo) – (Borno)**



Translation:

By the grace of God, Almighty. Last Sunday soldiers of the caliphate attacked a base of the murtad Nigerian army in (Walgo) – (Borno). Some were killed and wounded. Praise be God.